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PROTOKÓŁ  NR  XVI /07  
z sesji Rady Gminy Nędza w dniu 17 grudnia 2007 roku  godz.15.30  

 
 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 
 
Przewodniczący RG  mgr  Waldemar Wiesner stwierdził ,Ŝe w dniu dzisiejszym sesja będzie po raz 
pierwszy nagrywana ; zapytał radcę prawnego dr Józefa Waligórę  o regulamin nagrywania , 
określenie zasad przechowywania taśm , stwierdzając ,Ŝe na poprzedniej sesji radca prawny 
zobowiązał się do przygotowania odpowiedniego dokumentu ; radca prawny dr Józef Waligóra 
powiedział m.in.  problem to sposób przechowywania taśmy , za to odpowiada tylko i wyłącznie pani 
Wójt , są to zadania Wójta , moŜe być przygotowany odpowiedni zapis w regulaminie organizacyjnym 
Urzędu Gminy , nieporozumieniem moŜe być kwestia przechowywania kaset, jest to problem czysto 
techniczny , są to obowiązki Wójta, które on moŜe scedować na pracownika. 
 
 
Ad.1 
Przewodniczący RG  mgr Waldemar Wiesner dokonał otwarcia sesji , stwierdzając prawomocność 
obrad; na sesję przybyło 14 radnych , nieobecny radny Edward Mietła. 
 
Przewodniczący RG odczytał treść wniosku Wójta Gminy dot. zmian w porządku obrad (zał. do 
Protokołu).Przewodniczący RG odczytał treść dwóch pism Wójta Gminy z wyjaśnieniami do 
proponowanych zmian projektów uchwał( zał. do Protokołu ); radni nie wnieśli Ŝadnych uwag . 
Przewodniczący RG odczytał zmiany w przedłoŜonym porządku obrad na sesji ; za przyjęciem 
wniosku i zmianą w porządku obrad głosowało 14 radnych ( jednogłośnie).   
 
Zatwierdzono porządek obrad:  
 2. Zatwierdzenie Protokołu Nr  XV  / 07  z poprzedniej  sesji. 
3.INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach 
podejmowanych w okresie między sesyjnym. 
4.SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między 
sesyjnym  i z wykonania uchwał Rady Gminy . 
5.PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE:  

1) UCHWALENIA BUDśETU GMINY NA ROK 2008 :autopoprawka  
• Uchwała Nr 4100/IV/177/2007 IV składu orzekającego RIO w Katowicach w sprawie opinii o 

przedłoŜonym przez WG Nędza projekcie budŜetu na 2008 rok wraz z informacja o stanie 
mienia komunalnego i objaśnieniami; 

• Uchwała Nr 4100/IV/178/2007 IV składu orzekającego RIO w Katowicach w sprawie opinii o 
moŜliwości sfinansowania deficytu w kwocie 1 202 327 zł przedstawionego w projekcie budŜetu 
na 2008 rok Gminy Nędza; 

• Uchwała Nr 4100/IV/179/2007 IV składu orzekającego RIO w Katowicach w sprawie opinii 
prawidłowości dołączonej do projektu uchwały budŜetowej na 2008 rok prognozy kwoty długu 
Gminy Nędza ,ze szczególnym uwzględnieniem zapewnienia przestrzegania przepisów ustawy 
dotyczących uchwalania i wykonywania budŜetów w następnych latach; 

• opinia Komisji BudŜetowej do uchwały budŜetu gminy na 2008 rok; 
• wnioski Komisji Oświaty ,Kultury i Sportu ; wyjaśnienia Wójta Gminy;  
• wyszczególnienie zmian wprowadzonych do projektu budŜetu na 2008r.;pismo Wójta Gminy; 
• opinia Komisji Rewizyjnej; 
• opinia Komisji Socjalnej ; 

2) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych ; 

3) zatwierdzenia planu przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na 2008 rok;  

4) uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 
rok „; 

5) uchwalenia „Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Nędza  na lata 2008-2010”  
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6) uchwalenia „Programu współpracy na 2008 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o 
których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności poŜytku publicznego i 
wolontariacie”  

7) przyjęcia „Planu potrzeb Gminy Nędza w zakresie wykonywania prac społecznie uŜytecznych na 2008 
rok” 

8) zmian w składzie osobowym stałej Komisji Oświaty , Kultury i Sportu ; 
9) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania Statutu Zakładowi Wodociągów i Usług Komunalnych w 

Nędzy; 
10) zmieniająca uchwałę Nr VIII/48/07 z dnia 23 kwietnia 2007 r. w sprawie ustalenia najniŜszego 

wynagrodzenia w I kategorii zaszeregowania dla pracowników  gminnych jednostek organizacyjnych ; 
11) zmian w budŜecie Gminy na 2007 rok ;  projekt I 
12)  zmian w budŜecie Gminy na 2007 rok ;  projekt II 
13) zmiany Uchwały Nr XXXIII/299/05 RG Nędza z dnia 20.06.2005r.w sprawie przystąpienia do realizacji 

projektu „System Elektronicznej Administracji Publicznej w Woj. Śląskim (SEKAP) „ 
14) zmian w budŜecie Gminy na 2007 rok ;  projekt III 
15) zmian w budŜecie Gminy na 2007 rok ;  projekt IV 
16) zmian w budŜecie Gminy na 2007 rok ;  projekt V 6.INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone  

interpelacje. 
7.    WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 
8.    ZAMKNIĘCIE SESJI . 
 
 
Ad. 2 
Do Protokołu Nr XV/07 radny Henryk Postawka wniósł zastrzeŜenie , Ŝe miał być przygotowany 
projekt uchwały związany z rezygnacją radnej Eweliny Krakowczyk z członkowstwa w Komisji Oświaty 
, Kultury i Sportu  , brakuje mu tej uchwały , rozumie ,Ŝe jest to najwaŜniejsza z sesji , bo budŜetowa; 
Przewodniczący RG odpowiedział ,Ŝe w pkt 8 jest przedłoŜony projekt uchwały; innych pytań nie 
zgłoszono. 
Za przyjęciem Protokołu Nr XV / 07 z sesji w dniu 26 listopada 2007 roku oddano 14 głosów ;został 
przyjęty jednogłośnie. 
 
Przewodniczący RG odczytał treść oświadczenia skierowanego do Rady Gminy Nędza (zał. do 
Protokołu – na oryginale podpisy Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego RG ). 
 
Radny Gerard Przybyła powiedział ,Ŝe udzieli równieŜ pisemnej odpowiedzi , ustosunkowując się do 
zarzutów . 
 
 
Ad. 3  
Przewodniczący RG poinformował ,Ŝe pełnił cotygodniowy dyŜur w kaŜdy wtorek. 
 
Ad.4. 
Przewodniczący RG odczytał treść „Sprawozdania WG …” (zał. do Protokołu); radna Renata Bienia 
zapytała o spotkanie z komendantem Powiatowym Policji ; Wójt Gminy Anna Iskała powiedziała ,Ŝe 
było to oficjalne spotkanie związane z oddaniem pomieszczeń Policji , w byłym budynku Gimnazjum , 
termin uruchomienia ustali Policja, prawdopodobnie będzie to styczeń 2008 roku; radna Renata Bienia 
zapytała o pałacyk w ŁęŜczoku ; Wójt Gminy odpowiedziała ,Ŝe budynek ten znajduje się w rękach 
prywatnych, właściciel kupił go notarialnie  , obecnie stara się o zakup Firma prowadząca produkcję 
m.in. kotłów , spotkanie odbyło się z właścicielem pałacyku , przedstawicielem Nadleśnictwa i Gminy ,  
skoro jest rezerwat przyrody to musi to być konsultowane z konserwatorem przyrody i zabytków , 
pozwolenie na odtworzenie budynku wymagać będzie wielu decyzji , uwzględniony musi być np. okres 
lęgowy ptaków , zainstalowane alarmy nie mogą  być wyjące , będzie łącze z Policją , studnia , prąd 
będzie poprowadzony z gospodarstwa rybackiego , kable prowadzone będą pod ziemią , sprawa 
odśnieŜania drogi do granicy lasu , reszta wymagać będzie odpowiedniej umowy z Gminą , oni zaczęli 
od Gminy , moŜemy narzucić pewne warunki dalszej realizacji zadania ; radny Henryk Postawka 
powiedział ,Ŝe ma pewne spostrzeŜenia , data na budynku to 1783 rok , wymaga to ochrony 
konserwatora , ale nie ma dowodu na to ,Ŝe naleŜało juŜ to wtedy do Zakonu Cystersów ;Wójt Gminy 
odpowiedziała ,Ŝe wiadomo iŜ zostało to przyjęte przez księcia Raciborskiego ;radny Krystian Okręt 
potwierdził ,Ŝe nad drzwiami jest data; radna Małgorzata DroŜdŜ zapytała o dzień Języków Obcych w 
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Górkach Śl. ; Wójt Gminy powiedziała ,Ŝe jest zwolenniczką uczenia języków obcych dzieci od małego 
, wchłaniają one te wiedzę znacznie szybciej , w Europie będą teŜ odbierani całkiem inaczej , zrobione 
to było przepięknie , klasy od I do III uczą się języka angielskiego i niemieckiego , było to 
zorganizowane w formie guizów , uczestniczyły w tym równieŜ przedszkolaki , które przez 1,5 godziny 
wytrzymały bez znudzenia , impreza była bardzo fajna; radny Krystian Placzek zapytał ,jakie będzie 
przeznaczenie tego pałacyku w ŁęŜczoku ;  Wójt Gminy odpowiedziała ,Ŝe oficjalnie szef Firmy chce 
kupić obiekt dla celów prywatnych , atutem jest lokalizacja w takim otoczeniu , ze starym 
drzewostanem , ale nie wyklucza teŜ ,Ŝe pozwoli na zorganizowanie imprezy dla swoich pracowników 
,czy innych zainteresowanych , projekt trafi na pewno do Gminy; innych pytań nie zgłoszono.  
 
 
Ad.5 
 
1) Przewodniczący RG przystąpił do omawiania BudŜetu Gminy na 2008 rok; odczytał treść trzech 
opinii RIO ( zał. do Protokołu ) :  
Uchwały  Nr 4100/IV/177/2007 IV składu orzekającego RIO w Katowicach w sprawie opinii o przedłoŜonym 
przez WG Nędza projekcie budŜetu na 2008 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami; 
Uchwały Nr 4100/IV/178/2007 IV składu orzekającego RIO w Katowicach w sprawie opinii o moŜliwości 
sfinansowania deficytu w kwocie 1 202 327 zł przedstawionego w projekcie budŜetu na 2008 rok Gminy Nędza; 
Uchwały Nr 4100/IV/179/2007 IV składu orzekającego RIO w Katowicach w sprawie opinii prawidłowości 
dołączonej do projektu uchwały budŜetowej na 2008 rok prognozy kwoty długu Gminy Nędza ,ze szczególnym 
uwzględnieniem zapewnienia przestrzegania przepisów ustawy dotyczących uchwalania i wykonywania 
budŜetów w następnych latach; 
 
Przewodniczący RG powitał  przybyłego na sesję Wicestarostę Andrzeja Chroboczka ( godz. 15.55). 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetowej Roman Marcol odczytał treść pozytywnej opinii ( zał. do 
Protokołu ) . 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty ,Kultury i Sportu mgr Krystian Okręt potwierdził pozytywną opinię 
dot. budŜetu na 2008 rok ; odczytał treść wniosków oraz odpowiedź Wójta Gminy ; Przewodniczący 
RG powiedział ,Ŝe w piśmie wkradł się błąd maszynowy – kwota dotacji celowej to 37 tyś. ,nie 35 tyś. 
,ale w budŜecie ujęto kwotę prawidłową; Wójt Gminy potwierdziła, Ŝe wysokość dotacji to 37 tyś. zł , 
bez zmian . 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej mgr Renata Bienia odczytała pozytywną opinię dot. budŜetu 
Gminy na 2008 rok (zał. do Protokołu).   
 
Przewodnicząca Komisji Socjalnej  mgr Renata Bienia odczytała pozytywną opinię dot. budŜetu Gminy 
na 2008 rok (zał. do Protokołu).     
 
Przewodniczący RG powiedział ,Ŝe radni otrzymali dwa pisma z wyszczególnieniem zmian 
wprowadzonych do projektu  budŜetu gminy na 2008 rok ; Wójt Gminy stwierdziła ,Ŝe zmiany omówi 
skarbnik gminy  mgr inŜ. Katarzyna Paszenda;   
Skarbnik gminy odczytała treść pisma z wyjaśnieniami , stwierdzając ,Ŝe są to trzy podstawowe 
zmiany dot. kwoty dotacji z WFOŚ i GW , realizacji zadania SEKAP i dotacji z PFRON , wydatki te 
ujęte będą w budŜecie na 2008 rok ,a nie jak planowano  do realizacji jeszcze w 2007 roku ; 
Przewodniczący RG powiedział ,Ŝe przygotowując ponowne materiały , uwzględniające wprowadzone 
zmiany radnym przydałby się laptop ;  
Przewodniczący Komisji BudŜetowej Roman Marcol powiedział ,Ŝe na posiedzeniu omówiono 
szczegółowo przekazane radnym materiały , po dyskusji  zmiany zaopiniowano pozytywnie; 
Przewodniczący RG powiedział , dlaczego ten wniosek dotyczący pieniędzy przeznaczonych na 
działalność sportową dla klubów sportowych nie moŜe być uwzględniony, czy wzorem dotacji dla 
instytucji kultury nie naleŜałoby ich ujmować tak samo ,aby była pełna jasność ,  to samo dotyczy opłat 
za energię elektryczną , czy nie moŜe to być forma dotacji , środki zostały zdjęte z instytucji kultury , 
weszły w dotacje , dlaczego więc w ten sam sposób nie postępuje się z działalnością sportową; 
Wójt Gminy powiedziała ,Ŝe poniekąd było tak zawsze , GOSiR to budynek Gminy , cały proces 
tworzenia Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji został zaplanowany na drugi rok , obejmie on 
równieŜ odpowiednie ujęcie prądu ,mediów; 
Przewodniczący RG zapytał ,co z umowami-zlecenia dla trenerów –kwota 20 tyś. zł ;  
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Wójt Gminy powiedziała ,Ŝe jest to odwieczny problem , wreszcie trzeba zdjąć tę opinię negatywną , 
naleŜy przeznaczyć środki na sport, oddzielić  pozostałe zadania; 
Przewodniczący RG powiedział , Ŝe skoro są to działania przyszłoroczne , na utrzymanie Klubów będą 
środki , ktoś to przejmie organizacyjnie , to zdejmie się z rąk działaczy Klubów całą robotę; 
Wójt Gminy powiedziała ,Ŝe sam Pan wie , jaki to wysiłek ,rejestracja, sprawy ZUS ; 
Przewodniczący RG powiedział, Ŝe prowadziła to instytucja kultury ; 
Wójt Gminy powiedziała ,Ŝe osoba ta zostanie odciąŜona od pracy; 
Przewodniczący RG powiedział,Ŝe są to dosyć duŜe pieniądze , w jakiś sposób trzeba to unormować ; 
Radny Gerard Przybyła  powiedział, Ŝe Kluby nie mogą zawierać umowy z instruktorami , ma to robić 
Gmina; 
Radna Ewelina Krakowczyk zapytała ,czy teraz nagrywając sesję , nie naleŜałoby się najpierw 
przedstawić , trudno będzie poznać głos z taśmy; Przewodniczący RG powiedział ,Ŝe on będzie 
przedstawiał udzielając kolejno radnym głosu; 
Radna Ewelina Krakowczyk zapytała , czy pomimo tego ,Ŝe zaopiniowano budŜet pozytywnie ,czy nie 
wydaje się ,Ŝe kwota 700 tyś. zł przeznaczona na kanalizację w Gminie nie mogłaby się 
zminimalizować , środki zaś przeznaczyć na drogi , na obiekty sportowe , chodzi o troszeczkę 
mniejsze nakłady;   
 Wójt Gminy odpowiedziała  m.in. ręczę Pani ,Ŝe ta kwota się zmieni na pewno , teraz jest waŜny Plan 
Zagospodarowania Przestrzennego ,aby Gmina otrzymała statut Aglomeracji ,cały projekt to prawie 
1,5 mln zł , realizowany będzie tylko fragment, nie zaczniemy wszystkiego naraz , to jest to minimum ; 
 
Innych pytań nie zgłoszono . 
 
Przewodniczący RG zakończył dyskusję i poddał pod głosowanie budŜet Gminy na 2008 rok. 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących ; 14 głosami za – jednogłośnie - przyjęła Uchwałę Nr XVI /  104 / 07 
w sprawie uchwalenia BudŜetu Gminy na rok  200 8. 
  
 

2) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; Wójt Gminy powiedziała m.in. mieliśmy 
spotkanie z Firmami tu w Urzędzie , był obecny Przewodniczący RG , omawiano warunki opłat 
za wywóz śmieci , warunki przez Firmy  zostały narzucone Gminie – Naprzód i Remondis były 
obecne, nie przyjechała Firma z Raciborza, ale ma te same warunki , wszystko to drastyczne 
podwyŜki wynikające z nowego Rozporządzenia ,które wejdzie w Ŝycie 1 stycznia 2008 roku , 
cena za składowanie śmieci wzrosła z 15 zł do 75 zł , bardzo dokładnie opisane to zostało w 
Gazecie Samorządowej , pytanie , to  jaki na to miała wpływ Gmina , wpływu Ŝadnego ,a 
negocjacje teŜ nie doprowadziły do zmiany opłat , za odbiór odpadów w sposób selektywny z 
pojemników o poj,120 l to kwota 12 zł , były to propozycje , Firmy rozmowy prowadziły między 
sobą ,a nie między Gminą  , nie było rozbieŜności , przepadła jednak propozycja ,aby był 
wykup 12 worków po 1 zł , wg listy uprawniającej do korzystania z selektywnego odbioru , była 
to mało zachęcająca oferta , okazało się jednak ,Ŝe Naprzód nabył wysypisko i proponuje 11-
12 zł za wywóz pojemnika , będą zmiany , aneksy do umów , takie same warunki proponuje 
Racibórz , nie ma jeszcze umowy ;  radny Gerard Pannek zapytał ,po co podejmujemy tę 
uchwałę ,skoro Gmina nie ma Ŝadnego wpływu na cenę; Wójt Gminy odpowiedziała ,Ŝe za tę 
cenę to Gmina będzie wywoziła śmieci od tych którzy nie mają umowy i tą ceną obciąŜymy 
mieszkańca; radny Gerard Pannek zapytał , po co w takim razie projekt skierowano do Rady , 
skoro w marcu juŜ została podjęta uchwała , skoro uchwała ta słuŜy tylko obciąŜeniu kosztami 
mieszkańca to po co rozpisywać stawki , ,co w takim przypadku : jest sterta śmieci , trzeba 
wywieźć, koszty zostają z Gminy przerzucone na mieszkańca ,wg stawek ustalonych przez 
Firmę , nie będzie pojemnika ; Wójt Gminy odpowiedziała ,Ŝe opłata w uchwale musi być 
podana kwotowo , ale moŜe być przyjęta np. za 2 miesiące , na kwoty , jaki sprecyzują ,ile za 
kubeł;  Przewodniczący RG ,powiedział ,Ŝe juŜ pytałem o to ,ile razy to Gmina wywoziła , czy 
płaciła za mieszkańca , ,dać od razu taką ceną , a nie coś wirtualnego ; Wójt Gminy 
powiedziała ,Ŝe my jesteśmy do tego zobowiązani ustawowo; Przewodniczący RG  powiedział 
,to dajmy w takim razie kwotę 50 zł ; radny Henryk Postawka zapytał , kto nałoŜy tę karę 
;Przewodniczący RG odpowiedział ,Ŝe organ wykonawczy; radny Henryk Postawka powiedział 
,Ŝe moŜe spowodujemy to ,Ŝe będzie się płacić wg umowy , potem będzie się to egzekwować 
,jest do tego odpowiedni aparat; radca prawny powiedział ,Ŝe aparat egzekucji , umowy 
,decyzje –są to argumenty logiczne ,ale trudne do wyegzekwowania , tak małych sum 
komornik nie przyjmie, w Lubomi teŜ jest przyjmowana taka uchwała ,wartości kwotowe są 
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porównywalne , jest unifikacja, nadzór nad cenami ; Przewodniczący RG powiedział ,Ŝe są to 
ceny zaporowe; Wicestarosta Andrzej Chroboczek poprosił o udzielenie głosu i powiedział 
m.in. mam tylko jedną radę , gdy nie było obowiązku ustalania opłat , bo nie było jeszcze 
ustawy ,na pewno pamięta obecny tu radny Joachim Halfar , myśmy to zrobili , to nie jest 
kwestia straszenia ,ale mieszkańcy nie rozróŜniają ,kto im narzuca ceny , ,wtedy to była cena 
2,50 zł za kubeł , podejmowanie teraz tej uchwały z ceną 15 zł za kubeł to będzie na pewno 
automatyczny odbiór na nie , polityka jest taka ,aby zachować spokój, warto się tej sprawie 
przyjrzeć jeszcze raz, jeŜeli nie ma takiej potrzeby nie podejmować tej uchwały , kaŜdy 
mieszkaniec będzie ją kojarzył z tą Radą ,takie są moje przemyślenia , wzrosła opłata na 
składowisku z 15 zł do 75 zł za odpady nie segregowane , jest tu zmowa Firm ,  12 zł za kubeł 
plus worek  czy to segregowanie odpadów ; Wójt Gminy potwierdziła ,Ŝe worek będzie 
kosztował 1 zł , kubeł 12 zł ; Przewodniczący RG zgłosił w takim razie wniosek formalny : 
wycofać projekt uchwały , skoro jest to uchwała nieŜywotna , nikt nie płacił tych opłat do tej 
pory; Wójt Gminy powiedziała, Ŝe będziemy musieli i tak do niej wrócić; radny Krystian Okręt 
powiedział ,Ŝe gdy trzeba będzie kogoś ukarać , to ta osoba będzie się wyśmiewać , zapłaci 
mniej niŜ ktoś kto wywozi śmieci ;radny Gerard Pannek zapytał ,czy nic się nie stanie ,gdy 
Gmina nie ma tej uchwały ;radca prawny potwierdził ,Ŝe tak; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Przewodniczący RG poddał pod głosowanie wniosek o wycofanie projektu uchwały w sprawie 
określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych ; 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 12 głosami za , 0 głosami przeciw , 2 głosami wstrzymującymi 
się wniosek przyjęła i  odrzuciła projekt uchwały . 
 
3) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały; skarbnik gminy omówiła treść załącznika 

wyjaśniając , Ŝe z Urzędu Marszałkowskiego Gmina otrzymuje 20% wpływów , wydatki to 
głównie te związane z edukacją ekologiczną , załącznik do uchwały jest spójny z budŜetem 
gminy na 2008 rok ; radny Henryk Postawka powiedział ,Ŝe naleŜy wpisać rok 2007 , a nie rok 
2008- błąd maszynowy ; innych pytań nie zgłoszono; Przewodniczący RG poddał projekt 
uchwały pod głosowanie; 

 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących  14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XVI / 105 / 
07 w sprawie zatwierdzenia planu przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2008 rok . 
 
 
4) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały i udzielił głosu przewodniczącemu 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych ; radny Gerard Przybyła 
powiedział ,Ŝe Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  ograniczony 
jest ramowo przez ustawę , uwzględnia nowelizację z 2007 roku , określono cele , na co 
głównie wydatkować środki w 2008 roku , w styczniu odbędą się spotkania z dyrektorami 
szkół  i innymi osobami odpowiedzialnymi za składanie Programów , zostaną poinformowani 
na co mogą wydatkować środki , o co wnioskować , główny cel to tworzenie ogródków 
jordanowskich , to zadanie będzie kontynuowane ,aby w kaŜdej wsi były place zabaw 
ogólnodostępne dla dzieci , dofinansowanie szkół to głównie zagospodarowanie wolnego 
czasu podczas ferii i wakacji , organizowanie zajęć dla dzieci , imprez i festynów rodzinnych ; 
radna Renata Bienia zapytała , skoro plan na 2008 rok zakłada kwotę 18 tyś. zł  na pomoc 
psychospołeczną i prawną rodzinom , to jak to będzie realizowane; radny Gerard Przybyła 
odpowiedział ,Ŝe realizacja będzie na bieŜąco , są zabezpieczone środki ; radna Renata 
Bienia zapytała o podejmowanie interwencji w związku z naruszaniem przepisów ustawy , o 
kontrolowanie punktów sprzedaŜy alkoholu;  radny Gerard Przybyła powiedział ,Ŝe w 2007 
roku odnotowano sukces w tym zakresie , problem to punkt sprzedaŜy na ul. Jesionowej w 
Nędzy , ta pani była dwa razy wzywana , składała wyjaśnienia , sytuacja po tym się zmieniła , 
nie ma juŜ interwencji Policji , prowadzona jest akcja informacyjna o zakazie sprzedaŜy 
alkoholu nieletnim ; radna Renata Bienia zapytała  o wspieranie zatrudnienia socjalnego 
poprzez organizowanie i finansowanie centrów integracji społecznej ; radny Gerard Przybyła 
odpowiedział ,Ŝe osoba odpowiedzialna za to ma przedstawić załoŜenia ; radna Renata Bienia 
zapytała o plany szkoleń dla nauczycieli , pracowników ośrodka zdrowia , GOPS ; radny 
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Gerard Przybyła odpowiedział ,Ŝe trudno wymienić wszystkie szkolenia , w miarę potrzeb 
będą prowadzone , oferta szkoleń jest duŜa , działamy głównie poprzez zwalczanie 
uwarunkowań ; radna Renata Bienia zapytała ,ile było szkoleń w tym roku ; radny Gerard 
Przybyła odpowiedział ,Ŝe szkolenia były , ale nie potrafi podać dokładnej kwoty; 
Przewodniczący RG zwrócił uwagę na błąd maszynowy , naleŜy wpisać „ogródki jordanowskie 
„ jest „jordańskich” ; innych pytań nie zgłoszono ; Przewodniczący RG poddał uchwałę pod 
głosowanie. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących  14 głosami za (jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XVI / 106 / 
07 w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2008 rok „  . 
 
5) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; radny Gerard Przybyła ,Ŝe proponuje 

przyjąć Program na lata 2008-2010, problem przeciwdziałania narkomani teŜ nałoŜono na 
Gminy ustawowo, po konsultacjach z pedagog szkolną  przyjęto ,Ŝe zagroŜenia na dzień 
dzisiejszy nie występują ,większy problem to dotarcie z informacją o zagroŜeniach , naleŜy 
podjąć takie działania ; radna Renata Bienia zapytała ,czy ankieta była tylko w szkole i w 
gimnazjum , czy moŜe prowadzono badania na terenie całej Gminy , czy uczniów szkół spoza 
Gminy ; radny Gerard Przybyła odpowiedział , Ŝe ankieta była rozprowadzona w szkole 
,głównie zaś w gimnazjum w Nędzy , prowadzone były konsultacje z panią pedagog , innych 
ankiet nie było ; więcej pytań nie zgłoszono ; Przewodniczący RG poddał uchwałę pod 
głosowanie. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących  14 głosami za (jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XVI / 107 / 
07 w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Przeciwdziałania narkomani na lata 2008-2010” . 
 
6) Przewodniczący RG  odczytał treść projektu uchwały ; skarbnik gminy wyjaśniła , Ŝe zapisy są 

takie same jak w roku ubiegłym , dotyczy on szczególnie dotowania klubów sportowych i 
Caritas, dotowane są trzy sfery  w zakresie upowszechniania kultury fizycznej , ochrony i 
promocji zdrowia oraz ochrony dóbr kultury i tradycji , do zakresu dodano zadania związane z 
realizacją gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych , 
ogłaszane na tej podstawie są konkursy, potem następuje realizacja ; innych pytań nie 
zgłoszono ;Przewodniczący RG poddał uchwałę pod głosowanie. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących  14 głosami za (jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XVI / 108 / 
07 w sprawie uchwalenia „Programu współpracy na 2008 rok z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami ,o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 
poŜytku publicznego i o wolontariacie” 
 
 
7) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; sekretarz gminy mgr Krystyna Tront 

powiedziała ,Ŝe ta uchwała stanowi takŜe powtórzenie zapisów uchwały podejmowanej w 
maju ,  ustawowy termin to styczeń , w 2007 roku nie udało się juŜ pozyskać środków z tego 
tytułu , bezrobotny moŜe pracować 10 godzin tygodniowo , przy stawce 6 zł na godzinę , nie 
są to moŜe duŜe pieniądze ,ale zawsze moŜe się to okazać pomocą na samym początku 
wychodzenia z bezrobocia , osoby stale bezrobotne pozostają w Gminie na utrzymaniu 
GOPS; radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,Ŝe w tym momencie musi pochwalić 
Starostwo i Gminę, stopa bezrobocia spadła z 12,5% do 6,5% , w 2008 roku będzie do 
wykorzystania 100 mln EURO na programy związane z bezrobociem , moŜna występować o 
środki na doskonalenie zawodowe , kursy , naukę języków itp.; Wójt Gminy potwierdziła ,Ŝe 
Gmina będzie się starała o dodatkowe środki na komputeryzację , informatykę; radny Henryk 
Postawka zapytał ,czy to jest kwota brutto – tak , bo bezrobotni nie uzyskują dochodu i nie 
płacą podatku dochodowego; innych pytań nie zgłoszono; Przewodniczący RG poddał pod 
głosowanie uchwałę. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących  14 głosami za (jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XVI / 109 / 
07 w sprawie przyjęcia „Planu potrzeb Gminy Nędza w zakresie wykonywania prac społecznie 
uŜytecznych na 2008 rok”. 
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8 )  Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner odczytał treść projektu uchwały;  
 
- Wójt Gminy Anna Iskała powiedziała , Ŝe chciałaby odnieść się do pisma Pani radnej 
Krakowczyk , która, napisała ,Ŝe jest to znak protestu na oszczerstwa i kłamstwa wypowiedziane 
przez Wójta Gminy pod adresem tejŜe komisji na sesji i w prasie  , więc o oszczerstwach i 
kłamstwach moŜna by było mówić gdyby  sytuacja nie zaistniała ,a zatem sytuacja zaistniała więc 
tu nie moŜna nic mówić na temat oszustwa; a teraz jeŜeli chodzi o prasę , dobrze ,Ŝe jest tutaj 
pani Ewelina ,więc pani Ewelina potwierdzi ,Ŝe ja prosiłam panią Ewelinę o spotkanie , na którym 
prosiłam ,Ŝeby  temat który został jakby przez panią radną Krakowczyk jakby wywołany na sesji 
nie był w ogóle poruszany w prasie ,czy była taka moja prośba;  
 
- redaktor Ewelina Zymełka odpowiedziała ,Ŝe nie w tej sprawie prosiła Pani o spotkanie ; 
 
- Wójt Gminy Anna Iskała powiedziała ,ale zasygnalizowałam tak , Ŝeby ta sprawa nie była w 
ogóle poruszana,  
 
- radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,Ŝe własne brudy powinniśmy  prać na terenie 
własnego podwórka ;  
 
- Wójt Gminy Anna Iskała powiedziała ,ale pani Ewelina powiedziała ,Ŝe nie interesuje ją sprawa 
pijaństwa w tym momencie ,tylko sprawa nie przyjęcia Protokołu , to jest ta rzecz która jakby była 
wynikiem tego , więc tutaj z mojej strony   ,ja o Ŝadnych oszczerstwach i kłamstwach naprawdę 
..no wręcz czułam się obraŜona czytając to w tym momencie , wiedząc o niektórych rzeczach o 
których no Pani nie wiedziała ,jakie były moje w tym momencie jakby dodatkowe jeszcze działania 
,a powtarzam , o oszczerstwach i kłamstwach moŜna mówić wtenczas ,jeŜeli sytuacja by nie 
zaistniała, a to nie była wypowiedź do sytuacji nie zaistniałej ,byli radni ,nie tylko ja sama tam 
byłam i radni poświadczą ,Ŝe sytuacja taka zaistniała;  
 
- radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,to znaczy, ja moŜe wyjaśnię , jako  kłamstwo , 
kłamstwem było to, Ŝe Pani powiedziała ,Ŝe Pani jako pierwsza uciekła stamtąd, , co jest 
nieprawdą poniewaŜ była Pani tak długo jak myśmy byli była Pani honorowo odprowadzona przez 
gości aŜ do samego samochodu ,poŜegnana w kulturalny sposób, tak opuściliśmy tę Komisję , 
,bardzo kulturalnie i grzecznie odprowadzono nas na zewnętrz budynku , przez gości , więc nie 
było Ŝadnej ucieczki ,co sugerowano, prasa stwierdziła ,Ŝe po kolejnych  otwieranych butelkach 
zaczęły się krytyczne uwagi  odnośnie pracy no nas wszystkich ,bo ja nie mówię Ŝe Pani Wójt coś 
robi sama w Gminie , bo wiem Ŝe jeśli podejmujemy jakieś sprawy to Rada podejmuje, Pani jest 
wykonawcą tego  , a więc jeśli krytycznie się odnoszą do czegoś to do pracy naszej całej , i tutaj 
właśnie co mnie bardzo zabolało ,Ŝe sugestia prasy była taka , w Pani kolejnym artykule tam ; 
 
- redaktor Ewelina Zymełka wtrąciła : to  nie są moje artykuły ;  
 
- radna Ewelina Krakowczyk – to znaczy dobrze, pani Ewelino , nawiasem mówiąc  moje zdjęcie 
jest tam tak wyretuszowane , Ŝe wyglądam na to Ŝebym  wypiła nie pół litra a przynajmniej pięć 
,tak Ŝe dziękuje ślicznie za to zdjęcie, tak to odebrali moi znajomi , z tym Ŝe wie Pani ja za długo 
pracowałam na swój autorytet Ŝeby teraz przez  jeden artykuł w prasie po prostu mi go ktoś 
zniszczył ,to jeśli chodzi o kłamstwo , a oszczerstwo pani Wójt tak jak Pan Gerard Przybyła 
powiedział ,Ŝe  ,nie wypił ani kieliszka , a teŜ był nazwany pijakiem  jako członek Komisji , i dlatego 
to było oszczerstwo , bo myśmy naprawdę byli  Bogu ducha winni ,a ktoś nazwał nas pijakami , 
jeszcze prasa to rozdmuchała ,tak Ŝe rzeczywiście tymi pijakami zostaliśmy , mało tego Ŝe w 
regionalnej gazecie to jeszcze to poszło na zewnątrz, bo wiadomo ,Ŝe pani Krakowczyk była 
jeszcze dyrektorką w Lyskach  ,więc tam jeszcze musieli się dowiedzieć na ten temat   i następna 
sprawa , anonimowy rozmówca , powiedziano anonimowy rozmówca który stwierdził , Ŝe po 
kolejno otwieranych butelkach  następowała krytyka a nas których się prawdę powiem nie lubi, 
zostaliśmy tam wypisani tłustym drukiem Pani Wójt ;  
 
- Wójt Gminy Anna Iskała powiedziała przepraszam ,ale ja naprawdę nie mogę odpowiadać za 
to co się pisze ,jakie artykuły są  pisane w prasie ,ja tego nie autoryzuję ; 
 
- radna Ewelina Krakowczyk powiedziała - dziękuję ,ale odmawiam komentarza ;  
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- Wójt Gminy Anna Iskała powiedziała , w prasie ja tego nie autoryzuję ;   
 
- radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,rozumiem Pani Wójt ,dziękuję bardzo i dlatego ja 
dziękuję ślicznie za współpracę w Komisji Oświaty, na tym się moja tam działalność kończy ;  
 
- Wiceprzewodniczący RG Gerard Pannek powiedział ,szanowni Państwo , wychodząc 
naprzeciw jakby oczekiwaniom radnych w sprawie zmniejszenia stanu osobowego Komisji 
Oświaty  ,Kultury i Sportu chciałbym zgłosić  formalny wniosek aby  paragraf 1 otrzymał 
następujące brzmienie „Odwołać radnych Ewelinę Krakowczyk , Henryka Postawka i Gerard 
Przybyła z członkowstwa w  Komisji Oświaty ,Kultury i Sportu” pozostałe paragrafy pozostają bez 
zmian; to zgłaszam Panie Przewodniczący jako wniosek formalny  ; 
 
- Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner powiedział ,wniosek formalny został zgłoszony ;   
 
- radny Henryk Postawka zapytał przepraszam bardzo dlaczego moje nazwisko tam padło,  ;  
        
- Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner powiedział taki został wniosek formalny , nie ma 
obowiązku tłumaczenia się z wniosków formalnych , kto jest za ;    
 
- radny Gerard Przybyła powiedział ,mogę zadać pytanie czym Pan  radny Pannek motywuje to , 
odnośnie odwołania kolegi Postawki i mnie z tej , z prac w tej Komisji , ja chętnie pracuję w tej 
Komisji i chcę nadal pracować , Pani Krakowczyk złoŜyła rezygnację , moŜe Pan czymś to 
umotywować dlaczego Pan akurat wytypował pana Postawkę i mnie ;  
 
- radny Henryk Postawka powiedział ,ja bym chciał usłyszeć ; 
 
- radny Gerard Przybyła powiedział ,mnie interesuje praca w tej Komisji, bo reprezentuję takŜe  
klub sportowy ,który jest tam po prostu ,jakby nie patrzeć ,Komisja Oświaty ,Kultury i Sportu , 
takŜe Ŝe  myślę akurat to jest dobre miejsce,  
 
- Wiceprzewodniczący  Gerard Pannek powiedział ,panowie wybaczą ,ale nie będę tego 
komentował ,nie będę tego uzasadniał   ;  
 
- radny Krystian Okręt powiedział ,chwileczkę  tak nie moŜemy postępować , bo kaŜdy moŜe , po 
prostu taki wniosek to jest czysta gra w tym momencie panie Gerardzie  ;  
 
- radny Henryk Postawka powiedział , ja nie usłyszałem dlaczego moje nazwisko tam padło ,a 
chcę usłyszeć ,jestem nauczycielem ,zapisałem się w związku z tym do Komisji Oświaty;  
 
- radny Krystian Okręt powiedział ,Ŝe my  nie będziemy w ogóle głosować nad takim projektem 
za plecami coś przygotowane , nie wiadomo co i mamy się do tego ustosunkować , proszę 
powiedzieć o co chodzi ;  
 
- Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner powiedział-wniosek formalny;  
 
- radny Gerard Przybyła powiedział ,ja myślę ,Ŝe w tej chwili taka jest wola radnych ,jeŜeli radni 
tak chcą to przecieŜ  moŜemy mieć to formalnie ; 
 
- radny Krystian Okręt powiedział ,to jest granie za plecami, no ludzie kochani, przecieŜ tak nie 
moŜna   , chciałem zrezygnować, to nie chcieliście , z przewodnictwa w Komisji , a teraz za 
plecami jest taka gra, ;   
 
- radny Henryk Postawka powiedział ,Ŝe jest to mnie wielkie zaskoczenie, Ŝe ktoś po prostu  mi 
będzie mówić w jakiej Komisji ja mam pracować –dokładnie wtrącił radny Krystian Okręt ; 
 
- radny Henryk Postawka powiedział ,Ŝe  nic więcej nie powiem ; 
 
- Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner powiedział , Panie mecenasie to Rada ustala , 
tak ,kto w tej Komisji  ;  
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- radny Henryk Postawka powiedział ,przepraszam ,w tej chwili moŜemy odwołać kaŜdego ; 
oczywiście –wtrącił radny Krystian Okręt; 
 
-  radny Henryk Postawka tylko dlatego ,Ŝe np .nazwisko się komuś nie podoba ; 
 
- radny Gerard Przybyła powiedział , nie będziemy składać formalnych wniosków do odwołania 
,przecieŜ to jest wola radnych tutaj ,jeŜeli Pan Pannek złoŜył tutaj taki wniosek ,aby akurat nasze 
osoby nie pracowały w tej Komisji , to niech radni podejmą taką decyzję , dokładnie wtrącił radny 
Henryk Postawka ; 
 
- radny Gerard Przybyła powiedział ,nie będę stawał na głowie ,jeŜeli radni tak stwierdzili , Ŝe tak 
ma być no to proszę ;  
 
- Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner powiedział : padł wniosek formalny , proszę o 
przegłosowanie wniosku formalnego ,kto jest za przyjęciem wniosku –proszę o podniesienie ręki ;  
 
- radny Krystian Okręt powiedział ,to jest jawne głosowanie;   
 
- radca prawny dr Józef Waligóra powiedział -. Panie Przewodniczący -jeŜeli mogę –otóŜ,  ten 
wniosek o poszerzenie ,  merytoryczne tegoŜ przepisu uchwały zmienia istotę całości ,a więc 
moim zdaniem ,Rada zrobi to co zechce, natomiast moim zdaniem sprawa powinna być 
przedmiotem osobnej, odrębnej przygotowanej uchwały prawda ,która przez Komisje powinna 
przejść całą procedurę a nie   na gorąco prawda wprowadzaniem tych nazwisk do juŜ istniejącego 
nazwiska, ale to Rada dyskutuje ich, ja tylko tak zgłaszam taką uwagę ;  
 
- Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner powiedział , wniosek formalny został zgłoszony 
,dlatego zostanie przegłosowany, kto jest za przyjęciem wniosku zgłoszonego przez radnego 
Pannka ,aby paragraf pierwszy miał brzmienie ,proszę o odczytanie, ; 
 
- radny Henryk Postawka powiedział ,kategorycznie protestuję ;  
 
- radny Krystian Okręt powiedział ,my nie będziemy tego głosować;  
 
- Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner powiedział-proszę odczytać panie radny jeszcze 
raz paragraf pierwszy ; oddaję głos;  
 
- radny Henryk Postawka powiedział ,Ŝe Przewodniczący powinien przygotować to na piśmie  , 
nie wiem ,w kaŜdej chwili moŜna po prostu , Postawka np. kogoś nie lubi , powie w ostatniej chwili 
,Ŝe proponuje przegłosować punkt trzeci ,czwarty ,piąty , Ŝe np. kogoś tam będziemy  odwoływać; 
 
- radny Krystian Okręt czemu to nie było w porządku obrad podane na początku  ;  
 
- radny Henryk Postawka powiedział ,pierwszy raz się spotykam z tym ,Ŝeby odwoływać kogoś 
kto sobie tego nie Ŝyczy ; 
 
- Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner powiedział ,proszę odczytać ;   
 
- radca prawny dr Józef Waligóra powiedział ,Ŝe to jest zmiana treści uchwały ;  
 
- radny Henryk Postawka powiedział-dokładnie;  
 
- radca prawny dr Józef Waligóra powiedział , tak ,Ŝe to nie jest takie proste;  
 
- radny Krystian Okręt zapytał, czy my moŜemy się odwołać do sądu  ; 
 
- radca prawny dr Józef Waligóra powiedział ,tak  , do Wojewody ; , 
 
- radny Krystian Okręt powiedział , juŜ zgłaszamy ten wniosek ,ja osobiście ; 
 
- Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner powiedział-proszę  o odczytanie ;  
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- Wiceprzewodniczący RG Gerard Pannek odczytał: aby paragraf pierwszy otrzymał brzmienie 
„odwołać radnych Ewelinę Krakowczyk ,Henryka Postawkę i Gerarda Przybyła z członkowstwa w 
Komisji Oświaty ,Kultury i Sportu” ;  
 
- radny Krystian Okręt powiedział ,brakuje jeszcze  jednego nazwiska ;  
 
- Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner  powiedział, kto jest za przyjęciem tego wniosku 
proszę o podniesienie ręki do góry ,kto jest przeciw, 3 przeciwne, kto się wstrzymał ;  
 
- radny Henryk Postawka i radny Krystian Okręt  powiedzieli –my ja w ogóle nie podnoszę ręki;  
 
- Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner powiedział  8  za i 3 przeciwne ; 
 
- radny Henryk Postawka powiedział, je tego nie traktuję jako sprzeciw , ja po prostu nie biorę 
udziału;  
 
- Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner  powiedział oraz reszta radnych nie 
uczestniczących w głosowaniu ;  
 
- Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner powiedział, przeczytam projekt uchwały : Rada 
Gminy Nędza uchwala, co następuje : paragraf pierwszy odwołać  ze składu z członkowstwa 
Komisji , Oświaty ,Kultury i Sportu radnych  Ewelinę Krakowczyk, Henryka Postawka i Gerarda 
Przybyła; paragraf drugi-wykonanie uchwały powierzyć Wójtowi Gminy Nędza, paragraf trzeci-
uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem podjęcia. 
kto jest za przyjęciem tego projektu uchwały ,proszę o podniesienie ręki do góry – kto jest przeciw, 
-2 głosy przeciwne ,  kto się wstrzymał-jeden głos wstrzymujący , 8 za ,reszta nie głosowała;  
 
Rada Gminy przy 11 głosujących  , 8 głosami za , 2 głosami przeciw , 1 głosem wstrzymującym 
się  przyjęła Uchwałę Nr XVI / 110/ 07 w sprawie zmian w składzie osobowym stałej Komisji 
Oświaty ,Kultury i Sportu. 
 
 
 
 
  
 
 
 

 
 
9) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały; sekretarz gminy wyjaśniła ,Ŝe Urząd 

Skarbowy w Raciborzu kwestionuje zapis w poprzednim statucie Zakładu Wodociągów i Usług 
Komunalnych w Nędzy , dotyczy to pełnej nazwy , siedziba powinna być określona  odrębnym 
zapisem; nie zgłoszono Ŝadnych pytań ;Przewodniczący RG poddał uchwałę pod głosowanie. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących  14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XVI / 111 / 
07 zmieniająca uchwałę w sprawie nadania Statutu Zakładowi Wodociągów i Usług Komunalnych 
w Nędzy . 

 
 

10) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; sekretarz gminy wyjaśniła , Ŝe kierownik 
ZWiUK w Nędzy złoŜył wniosek o zwiększenie kwoty najniŜszego wynagrodzenia w I kategorii 
zaszeregowania z kwoty 919,00 zł do kwoty 979 ,00 zł  co umoŜliwi mu dostosowanie 
wynagrodzeń pracowników do obowiązujących przepisów ,m.in. dostosowania do najniŜszego 
wynagrodzenia w wysokości 1 126 ,00 zł ; nie zgłoszono Ŝadnych pytań; Przewodniczący RG 
poddał uchwałę pod głosowanie. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących  14 głosami za przyjęła Uchwałę Nr XVI / 112 /07 zmieniającą 
uchwałę Nr VIII / 48 / 07 z dnia 23 kwietnia 2007 roku w sprawie ustalenia najniŜszego 
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wynagrodzenia w I kategorii zaszeregowania dla pracowników gminnych jednostek 
organizacyjnych . 
 
 
11) projekt zmian w budŜecie gminy na 2007 rok omówiła  skarbnik gminy , informując 

szczegółowo o zmniejszeniach dochodów ( wpłata Travel Bus- 500 zł , drogi dojazdowe do pól 
dofinansowanie ogółem  - 122 240,46 zł ,  GS – 1 800 zł,  plan za wydawane specyfikacje -
1 800 zł )  omówiła zwiększenia budŜetu po stronie dochodów ( odsetki  5 000 zł , za dowody 
osobiste 1 400 zł , opłata targowa  5 000 zł , opłata za zezwolenia na sprzedaŜ alkoholu – 
1 891,42 zł , lokaty bankowe 7 000 zł , wpłata Przedszkola w Nędzy – 7 901 zł , dzierŜawa 
pojemników na odpady komunalne- 1 880 zł )  omówiła zmniejszenia wydatków ( 
oszczędności wynikające z przetargu na drogi dojazdowe do pól i utwardzenie nawierzchni 
drogi rolnej ) ,  zmniejsza się budŜet po stronie przychodów w kwocie 29 930,00 i zmniejsza 
się budŜet po stronie rozchodów w kwocie 13 500 zł , zmianie ulega załącznik nr 13 do 
uchwały budŜetowej; nie zgłoszono Ŝadnych pytań; Przewodniczący Komisji BudŜetowej 
Roman Marcol potwierdził pozytywną opinię dotyczącą proponowanych zmian; 
Przewodniczący RG poddał uchwałę pod głosowanie . 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących 14 głosami za (jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XVI / 113/ 07 
w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 rok . 
 
11)  skarbnik gminy poinformowała ,Ŝe zmiana w II projekcie związana jest ze zwiększeniem 
sprzedaŜy wody przez Zakład Wodociągów i Usług Komunalnych w Nędzy  ; nie zgłoszono 
Ŝadnych pytań; Przewodniczący Komisji BudŜetowej Roman Marcol potwierdził pozytywną opinię 
dotyczącą proponowanych zmian; Przewodniczący RG poddał uchwałę pod głosowanie . 
 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących 14 głosami za (jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XVI / 114/ 07 
w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 rok . 
 
12) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały , informując Ŝe ich uzasadnienie podano 

we wniosku Wójta Gminy  ; nie zgłoszono Ŝadnych pytań; Przewodniczący RG poddał 
uchwałę pod głosowanie. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących 14 głosami za (jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XVI / 115 / 07 
w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII / 299 /05  Rady Gminy Nędza z dnia 20 czerwca 2005 roku 
w sprawie przystąpienia do realizacji projektu  „System Elektronicznej Administracji Publicznej w 
Województwie Śląskim (SEKSP) „  
 
13) skarbnik gminy poinformowała ,Ŝe zmniejsza się budŜet gminy po stronie dochodów w kwocie 

2 239 zł , zmniejsza się budŜet pod stronie wydatków w kwocie 73 423zł ,związane jest to 
zmianą dofinansowania zadania: termoizolacja wraz z modernizacją źródła ciepła i instalacji 
wewnętrznej  centralnego ogrzewania w budynku ZSP w Zawadzie Kś. , korektę środków 
wprowadza się równieŜ  w zał. nr 4 – Wieloletni Program Inwestycyjny – w pkt 15 ; nie 
zgłoszono Ŝadnych pytań; Przewodniczący Komisji BudŜetowej Roman Marcol potwierdził 
pozytywną opinię dotyczącą proponowanych zmian; Przewodniczący RG poddał uchwałę pod 
głosowanie . 

 
Rada Gminy przy 13 głosujących 13 głosami za (jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XVI / 116/ 07 
w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 rok . 
 
Radny Henryk Postawka powiedział ,Ŝe głosowanie odbywa się tak szybko ,Ŝe nie zdąŜyłem 
zagłosować ;Przewodniczący RG odpowiedział , moja w tym zasługa . 
 
14) skarbnik gminy poinformowała ,Ŝe IV projekt dotyczy zakupu nowego samochodu do Zakładu 

Wodociągów i Usług Komunalnych , oferta jest wyŜsza, było zaplanowanych 30 tyś. , oferta to 
32 tyś. plus koszty ,zakup nastąpi jeszcze w tym tygodniu ; Przewodniczący RG powiedział 
,apeluję do radnego Postawki o udział w głosowaniu; radny Henryk Postawka odpowiedział 
,Ŝe akurat czytałem; nie zgłoszono Ŝadnych pytań; Przewodniczący Komisji BudŜetowej 
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Roman Marcol potwierdził pozytywną opinię dotyczącą proponowanych zmian; 
Przewodniczący RG poddał uchwałę pod głosowanie . 

 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących 14 głosami za (jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XVI / 117 / 07 
w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 rok . 
 
14 )  skarbnik gminy wyjaśniła, Ŝe dotacja dotyczy czwórki niepełnosprawnych dzieci ,kaŜde 
otrzyma po 2 tyś. zł z PFRON , koszt obsługi projektu to 200 zł ; nie zgłoszono Ŝadnych pytań; 
Przewodniczący Komisji BudŜetowej Roman Marcol potwierdził pozytywną opinię dotyczącą 
proponowanych zmian; Przewodniczący RG poddał uchwałę pod głosowanie . 
 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących 14 głosami za (jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XVI / 118 / 07 
w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 rok . 
 
Przewodniczący RG stwierdził ,Ŝe nie ma więcej projektów uchwał , przystępujemy do dalszej 
części sesji. 
 
Ad. 6 
 
Przewodniczący RG odczytał treść „ Zawiadomienia o wszczęciu postępowania nadzorczego” 
Wojewody Śląskiego w stosunku do uchwały lustracyjnej sekretarz gminy ( zał.  do Protokołu ); 
sekretarz gminy wyjaśniła ,Ŝe skoro oświadczenie lustracyjne zostało złoŜone na sesji w dniu 26 
listopada 2007 roku ,zatem zachowany został termin „3 miesiące od powiadomienia przez 
uprawniony organ „ ,który wynika bezpośrednio z ustawy , a nie naleŜy takich zapisów 
ustawowych powielać w uchwałach , po przeprowadzonej rozmowie z Wydziałem Nadzoru 
Wojewody –Mariuszem Pacakiem – uzyskano wyjaśnienie ,Ŝe wystąpienie w takim razie stało się 
bezprzedmiotowe; nie zgłoszono Ŝadnych pytań. 
 
Przewodniczący RG odczytał treść „Wystąpienia pokontrolnego Komisji Rewizyjnej dot. Wniosku o 
przeprowadzenie merytorycznej kontroli problemowej zrealizowanego w 2006 r. zadania 
inwestycyjnego  pt. „I etap rozbudowy budynku Szkoły Podstawowej w Górkach Śl.” (zał. do 
Protokołu ) – radni otrzymali równieŜ na sesji kserokopię dokumentu . 
Wójt Gminy zapytała ,czy protokół był w jakikolwiek sposób odnotowany tu w Urzędzie Gminy ; 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Alfred Depta powiedział ,Ŝe opinia jest pozytywna,, tam 
wyraźnie to pisze, dziennik budowy był prowadzony co prawda lakonicznie , w tym celu było 
spotkanie , wyznaczyłem termin dość długi , pierwszy raz przyjechali po 5 dniach , wykonawcy są 
rzetelni ,chcą sprawę załatwić , tym artykułem w prasie naruszono ich dobry wizerunek ;Wójt 
Gminy powiedziała ,jeszcze raz pytam , czy przedstawili protokół robót zastępczych ;radny Alfred 
Depta powiedział ,Ŝe nie ; Wójt Gminy powiedziała ,Ŝe kaŜdy dokument jest zaopatrywany w datę i 
numer, czy stwierdzono ,Ŝe jakiś dokument został pominięty  ;radny Alfred Depta powiedział ,Ŝe 
wykonawca twierdzi ,Ŝe dokument oddał jakieś dziewczynie , dokumenty dotarły , jestem po 
prostu zaskoczony ich brakiem , ja kwitowałem wszystko panu Linkowi , skoro bez pokwitowania 
było oddawane Wójtowi to nie wiem , jest protokół robót zamiennych, dodatkowych , ale nie 
znalazłem tam numeru ;  Przewodniczący RG powiedział ,Ŝe wystąpienie pokontrolne zostało 
przedstawione dzisiaj , na następnej sesji będzie przyjęte ; Przewodniczący RG zamknął temat 
dyskusji. 
Zgłosili się do zabrania głosu radni ;Okręt , Widera, DroŜdŜ, Krakowczyk. 
Radny Krystian Okręt odczytał treść swojego wniosku o utworzenie Gminnego Ośrodka Kultury , 
Sportu i Rekreacji  jako instytucji w strukturach Gminy ( zał. do Protokołu ) , stwierdzając , Ŝe 
niestety przy tym układzie nic z tego nie będzie , radni zachowali się dzisiaj w sposób bardzo 
nieelegancki , jest tu jakiś element zemsty ,  w strukturach samorządowych rozgrywane są jakieś 
prywatne sprawy , zdecydowano o tym za plecami;  radny Gerard Przybyła powiedział ,Ŝe 
odwołano osobę ze sportu i nauczyciela, pozostali z oświatą niewiele mają wspólnego, są to 
czysto polityczne układy ;Przewodniczący RG przerwał dyskusję .  
 
Radna Beata Widera  zapytała ,czy wyjazd z ul. Rogol na drogę wojewódzką mógłby zostać 
oznaczony , jest to bardzo niebezpieczny punkt ; Wójt Gminy odpowiedziała, Ŝe wniosek taki 
jeszcze nie został przekazany ;  radna Beata Widera zapytała ,czy nie moŜna by zamienić koszy 
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na śmieci wzdłuŜ ul. Jana Pawła II na Ŝeliwne , po kaŜdej dyskotece te obecne są przewracane, 
śmieci są wysypywane; Wójt Gminy powiedziała Ŝe nie wyobraŜa sobie ,co jeszcze po drodze 
moŜe być niszczone. 
 
Radna Małgorzata DroŜdŜ zapytała o pasy w Górkach Śl. przy Lewiatanie , przejściu na chodnik ; 
radny Henryk Postawka powiedział ,Ŝe w kwietniu ustawiony zostanie znak drogowy A 17 ; radna 
Małgorzata DroŜdŜ wnioskowała ,aby na ul. Rudzkiej w Górkach Śl. ustawić znak z numeracją 
domów, ulica ta rozchodzi się , odgałęzia w róŜnych kierunkach . 
 
Radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,Ŝe chciałaby zaprotestować przeciwko zachowaniu 
radnego Krystiana Okręta na Zebraniu Wiejskim w Górkach Śl. , dyrektor Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Nędzy została tam zaproszona, a potem zaszczuta za to ,Ŝe zwróciła uwagę pani 
świetliczance , chwalebne , ale czy Pan Ŝony nie mógł inaczej bronić, Pan nie potrafił w sposób 
merytoryczny wytłumaczyć niczego , chodzi o wyjazdowe wycieczki ,czy Pan nie wie jak to naleŜy 
prowadzić zgodnie z przepisami ;radny Krystian Okręt powiedział ,ja nic nie mówiłem ;radna 
Ewelina Krakowczyk powiedziała ,Ŝe po drugie ,dlaczego ,mam tu Ŝal do pani dyrektor o te 
godziny ponadwymiarowe, jako długoletni pedagog , dlaczego nie było o tym mowy na Komisji 
Oświaty; radny Krystian Okręt powiedział do radnej-proszę się nie ośmieszać; radna Ewelina 
Krakowczyk powiedziała ,Ŝe było widowisko na całe Górki , afera za aferą , pani Wójt w obecności 
mieszkańców powiedziała ,Ŝe odwoła dyrektor GBP ; Wójt Gminy odpowiedziała ,Ŝe stwierdziła 
,Ŝe będę odwoływała i jedną i drugą ; radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,ja czułam głęboki 
wstyd ,ktoś kto przyszedł gościnnie , a stała mu się krzywda ,merytorycznie nie powinno tak być, 
Pan mi obiecał , Ŝe Pan będzie bronił interesów ; radny Krystian Okręt odpowiedział ,jaki ma Pani 
na to dowód ; Przewodniczący RG w tym momencie przerwał dyskusję ;radny Krystian Okręt 
powiedział ,spotkamy się w sądzie. 
 
Radny Jan Flut zapytał o ulicę Piaskową w Babicach ;Wójt Gminy  powiedziała ,Ŝe roboty 
odebrano, ale  wykonano je z powaŜnymi zastrzeŜeniami ,na tym odcinku koło posesji Państwa 
Bochenek ,tam urządza się wyścigi motocyklowe, chodzi im o „wyrzucanie kamienia” , propozycja 
jest taka, aby odcinek ten został pokryty asfaltem , aby nie dawać im okazji do jeŜdŜenia; radny 
Jan Flut zapytał ,czy będą tam poręcze; Wójt Gminy odpowiedziała ,Ŝe tak , będą dwie ,tylko 
wiadomo ,Ŝe metalowa od razu zniknie , będą albo kamienna albo drewniana . 
 
Radny Alfred Depta  powiedział ,Ŝe znowu dzisiaj jest problem z odbiorem worków z plastykami 
;Wójt Gminy powiedziała ,Ŝe dzwonili z Firmy ,Ŝe zepsuł im się samochód ,ale naprawdę nic mnie 
to nie obchodzi ,muszą wywozić.  
Radny Alfred Depta zwrócił się  do radnego Okręta , mówił Pan ,Ŝe poddał się do dymisji ,nic o 
tym nie słyszałem na sesji ;radny Krystian Okręt zwrócił się do Przewodniczącego RG ,aby to 
potwierdził; Przewodniczący RG powiedział ,Ŝe wiele rzeczy Pan mówił; radny Krystian Okręt 
powiedział ,wy teŜ dzisiaj daliście pismo ; Przewodniczący RG powiedział ,ale chodziło o 
partykularne interesy swojej małŜonki. 
 
Radny Joachim Halfar zapytał o status drogi wewnętrznej ,tej na której ustawiane są stragany 
;Wójt Gminy powiedziała, nie wiem czy moŜliwe jest zamknięcie tego ,handlujący nie zajmują 
pasa drogi. 
 
Radny Henryk Postawka zapytał , czy w Studium Uwarunkowań w art.39 jest zapis ,Ŝe nie  
przewiduje się poszerzania terenu cmentarzy na terenie całej Gminy ;Wójt odpowiedziała ,Ŝe nie 
chce teraz wprowadzać w błąd ,ale jest tam taki zapis. 
Radny Henryk Postawka zapytał ,co w takim razie szkodzi ,aby to zmienić , wpisać cmentarz w 
Górkach Śl. ; Wicestarosta Andrzej Chroboczek powiedział ,Ŝe ten temat był załatwiony z 
księdzem Proboszczem , teren juŜ dawno został przesunięty , nie moŜna tego sformalizować , 
proszę ,aby tego tematu na nowo nie wywoływać; radny Henryk Postawka powiedział ,Ŝe było to z 
mojej inicjatywy. 
 
Radny Henryk Postawka powiedział ,dzisiaj na sesji jest bardzo zabawna sytuacja , dostałem 239 
głosów w swojej wsi i 18 w Szymocicach , mam pracować w tej Radzie , mam takie całkowite 
prawo , a nie daj BoŜe , ja czy dany radny , komuś się naraŜę , teraz za dietę 406 zł pracuję nie w 
dwóch ,a w jednej tylko Komisji , najbliŜsza sesja i mnie odwołują, jest to absurdalny pomysł, ktoś 
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decyduje za mnie ,  chcę tam pracować nawet jako nauczyciel , nie jestem w stanie tego sobie 
wytłumaczyć . 
 
Radna Ewelina Krakowczyk powiedziała, to pani poruszyła ten temat , nie my , jest to oficjalne 
stanowisko , na razie nie będę tego poruszać .  
 
Radna Renata Bienia wnioskowała ,aby jeszcze przed zimą zabezpieczyć studzienki naprzeciw 
posesji Państwa Syrnik w Nędzy, tam tworzy się kałuŜa.  
 
Radny Gerard Przybyła powiedział ,Ŝe ma prośbę ,aby w czasie konkursu na środki z budŜetu 
Gminy  dokonywać podziału adekwatnie na Sołectwa  i kluby , nie wszystkie równo , aby było 
sprawiedliwie; Wójt Gminy stwierdziła, Ŝe są do tego podstawy prawne.  
 
Radny Gerard Przybyła powiedział , chciałbym zaapelować do radnych , są tutaj na sesji obecni 
obserwatorzy (3-4) wstyd naprawdę za to ,  niewygodni ludzie to odwołać ,są przecieŜ dokumenty 
, to nie jest prywatny plac zabaw , radni którzy nie są członkami Komisji głosują za odwołaniem , 
bez Ŝadnych argumentów , naprawdę jest to Ŝenujące, czemu to słuŜy ,dlaczego , odniosę się na 
piśmie do tego; do Pana Przewodniczącego – nie zgadzam się z tym ,co Pan tam napisał , 
meritum sprawy było inne ,naprawdę, szanuję wolę pozostałych radnych, moŜe powiedzą radna 
DroŜdŜ, radny Okręt, czy były posiedzenia na luzie ,cytuję –Bartoszewski powiedział: ”warto być 
uczciwym”; . 
 
Radny Alfred Depta powiedział , wyraziłem zgodę za poprzedniej kadencji na umowę o przyjęcie 
repatriantów z Kazachstanu , moŜna z nimi współŜyć ,są to dobrzy ludzie , Pan bez Ŝenady o tym 
mówi , jestem trochę zaskoczony , był Pan w Niemczech , teŜ Pan wie jak tam traktują ludzi. 
 
Radny Gerard Przybyła powiedział ,Ŝe ja zadałem tylko trzy pytania ,są w Protokole, ponadto 
załącznik do pisma , są dowody , nikt nie moŜe być zameldowany bez zgody wszystkich 
spadkobierców., Pani na wywiadówce powiedziała duŜo więcej , one są słabsze niŜ nasze dzieci , 
teraz zaś niby załatwiają papiery , wyjechały ,a Ŝebrzą w Raciborzu na Rynku , chodzi o to ,aby 
oni dostosowali się do tych warunków u nas.  
 
Przewodniczący RG powiedział ,Ŝe ojciec tych dzieci był bardzo zdegustowany Pana 
wypowiedziami. 
 
Przewodniczący RG powiedział ,Ŝe w tym momencie zamykam dyskusję, stwierdzam ,Ŝe nikt 
więcej nie zgłosił akcesu do zabrania głosu  , zamykam sesję Rady Gminy w dniu 17 grudnia 2007 
roku godz. 18.17. 
 
Na tym Protokół zakończono. 
 
Protokołowała K. Tront. 
 
 

 
 
  
  

 


